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ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 

 

Data: 17/12/2024 
Lloc: Saló de Plens  
Hora d’inici: 10:40 h 
Hora d’acabament: 11:55 h 
 

Assistents 

Associacions de majors: 

-AMACMEC - Vocalia 3a edat  

- Associació Avinguda País Valencià. Vocalia 3a edat  

- Associació Barri Obrer d’Altabix. Vocalia 3a edat  

-AV Carrús Est, Vocalia de la 3a edat 

- Jubilats i Pensionistes de CCOO  

- Associació d’Antics/igues Alumnes del col·legi Santa Maria d’Elx  

-Associació de veïns Daimés-Derramador, “La Riuà”. Vocalia 3a edat 

- AV Toscar i Carrers Adjacents. Vocalia 3a edat  

- AV Filet de Fora i Portes Encarnades. Vocalia 3a edat  

-AV La Lloma de Sant Pere. Vocalia 3a edat 

-AV la Sabatillera. Vocalia 3a edat 

- AV La Baia-Asprella. Vocalia 3a edat  

- AV Plaça de Barcelona, Parc 1r de Maig, Jardí Joan Fuster i Carrers Adjacents.  

- Associació Pla de Sant Josep-Canal. Vocalia 3a edat  

-Associació Plaça de Barcelona i Adjacents. Vocalia 3a edat  

-AV Palmerars. Vocalia 3a edat 

- Polivalent de Carrús. Vocalia 3a edat  

-Jubilats i Pensionistes del PSOE 

- AV Raval Nou. Vocalia 3a edat  

-AV Sant Antoni. Vocalia 3a edat 

- Associació Jubilats i Pensionistes de Torrellano 

- UGT Vocalia de Majors  
-SUPO ONCE 
- Associació Coral i Cultural d’Elx 
 
 

Membres de la mesa: 

-Presidenta. Sra. Aurora Rodil Martínez. Regidora de Família i Majors. 
-Secretari. Sr. Carlos García Ros. Cap de Gestió de Majors. 
-Presidenta Honorífica. Sra. Gabriela Grau Mecha. 
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1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 

 Aura Rodil, regidora de Família i Majors, comença saludant a tots els assistents i a continuació es 

procedix a votar l’acta de la sessió anterior, que s’aprova per unanimitat. 

 

2. VOTACIÓ PER A LA INCORPORACIÓ AL CONSELL DE L’ASSOCIACIÓ IL·LICITANA DE 

FIBROMIÀLGIA 

Es presenta la candidatura de l’Associació Il·licitana de Fibromiàlgia, que sol·licita la incorporació al 

Consell Municipal de Persones Majors. Després de la votació, s’aprova la seua incorporació per 

unanimitat. 

 

3. RESUM I VALORACIÓ DE LES ACTIVITATS REALITZADES PER LA REGIDORIA EN EL 2024 

Aurora Rodil passa a resumir les activitats realitzades per la Regidoria en el 2024. 

-Tallers anuals per a majors, amb una gran varietat d'estos, com a aprenentatge de l'ús del telèfon 

mòbil, informàtica, ment activa, intel·ligència emocional, etc. S'ha continuat comptant amb els 

voluntaris europeus com a suport d'estos tallers. 

-Escola d'estiu sènior, que es va realitzar durant el mes de juliol. 

-Xarrades a la Casa del Major: 

La Policia Municipal va impartir diverses xarrades sobre seguretat i altres aspectes de prevenció per 

als majors. 

Xarrada impartida per Asistelx sobre l'autocura, tant del cuidador com de la persona major. 

El CEU va oferir un taller sobre musicoteràpia i cura de la ment. 

-Activitats de la Casa del Major a les vesprades, amb tallers d'oci, converses en francés, club de 

lectura i un grup de cant, que s'ha format recentment. 

-Balls de cap de setmana, d'estiu, nocturns i els especials com els de Nit de Cap d'Any i Reis. 

-Obres de teatre, enguany a càrrec de la Policia de Trànsit es va representar “La vida no tiene prisa”. 

-Celebració de dies assenyalats com els Enamorats i Carnestoltes. 

-La primera jornada de salut, amb la col·laboració del CEU, realitzada a la plaça de Baix. 

-Concursos, de fogassetes, de Relats i Pintures, i Superxef. 

-El Mes del Major, que ha estat farcit d'activitats, com la celebració de les Bodes d'Or, actuacions 

de teatre, etc. Enguany, en declarar-se dol oficial per l'esdevingut a València a causa de la DANA, 

es va posposar la Gala del Major al 25 de novembre. 

-Voluntaris, han col·laborat en diverses activitats: les Bodes d'Or, suport als cementeris per la 

festivitat de Tots Sants i la carrera d'AMACMEC, entre d'altres. 
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-Suport a associacions, com a l'Associació del Reial Orde, per a la qual es van organitzar diverses 

visites guiades amb els majors a l'exposició sobre la Dama i se'ls va oferir l'actuació d'una coral per 

a contribuir a la celebració de l'aniversari de la seua troballa. 

- Col·laboració amb altres regidories, com amb Biblioteques, entre les quals s'han organitzat 

diverses visites guiades amb grups de majors, a més col·laboren prestant els llibres del club de 

lectura de la Casa del Major. 

-Consells de Majors, enguany s'han convocat quatre consells ordinaris i un extraordinari, en este 

últim es va votar el text que es llegiria en el Debat de l'Estat del Municipi. Aurora Rodil comenta 

que este escrit va ser un dels millors, ja que portava fet un treball previ, que ells com a membres 

del Consell havien realitzat. 

 

4. INFORMACIÓ MUNICIPAL 

Aurora Rodil informa que les activitats que es realitzen a la vesprada a la Casa del Major cessaran 

des del dia 23 de desembre fins al cap de les Festes de Nadal. 

A continuació, diu que els tallers de majors finalitzen el 20 de desembre i s'organitzarà una festa de 

clausura en el centre cívic Candalix - “Bailongo”, i emplaça els interessats a participar en tallers per 

a l'any vinent, informació a la Casa del Major o a través del WhatsApp de difusió, a passar Reis. 

Seguidament, comenta les activitats que s'han preparat des de la Regidoria, amb motiu de Nadal, 

com són: actuacions corals i obres de teatre per als majors de les residències, l'Asil de Sant Josep i 

dos en pedanies, l'Altet i Vallverde. 

Finalment, afig que el 30 de desembre en el centre social Candalix -“Bailongo” se celebrarà la festa 

de “preraïm”, on els majors gaudiran d'un ball especial en el qual hi haurà cotillons, es prendran el 

raïm i el ja tradicional xocolate. Comenta que les invitacions a este esdeveniment començaran a 

repartir-se el 18 de desembre, a partir de les 8:00 h fins a completar aforament. Es donaran dos 

entrades per persona. 

 

5. PRECS I PREGUNTES  

Es pren nota de les persones que hi desitgen intervindre. 

-María Peña, de l'Associació Barri Obrer d'Altabix pregunta que si es podia assistir al Debat de l'Estat 

del Municipi, ja que ella va intentar fer-ho, però li comentaren que no. Quant a l'horari de recollida 

de les entrades per a la festa de “preraïm”, diu que a les 8:00 h li sembla molt prompte per a les 

persones majors, i hi afig que, en altres ocasions, als membres del Consell se'ls ha donat les 

invitacions en esta última sessió. 

 

Aurora Rodil contesta que el Debat es va realitzar en el Saló de Plens i que assistixen representants 

de les associacions i dels districtes, a més d'altres participants, per la qual cosa, per problemes 

d'aforament, no van poder assistir-hi tots els que ho van sol·licitar. 

Quant al repartiment de les entrades, comenta que en altres ocasions s'ha fet de diferent forma i que 

s'ha arribat a la conclusió que dos invitacions per persona és la més equitativa. 
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Finalment, la TIS de Majors, Eva Mojica, explica per què s'ha decidit repartir tan prompte les 

entrades de “preraïm”, diu que l'última vegada que es van repartir invitacions, es va citar en la 

Regidoria a les 10:00 h i les persones majors van començar a arribar a les 7:00 h, per la qual cosa en 

esta ocasió es va decidir fer-ho abans, perquè no estigueren esperant tant de temps. 

 

-Alberto Cantó, del Pla de Sant Josep, diu que a l'Associació li arriben queixes referents a les bicis i 

patinets que circulen per damunt de les voreres, amb el perill que això comporta per a tots els 

vianants, principalment els majors. 

 

Aurora Rodil respon que s'està acabant d'elaborar una ordenança municipal per a regular la 

circulació dels patinets. 

 

-Teresa Sansano, de l'Associació Barri Sant Antoni, sol·licita que en el nou centre social que s'està 

construint en el barri de Sant Antoni, se li cedisca un espai a l'associació de veïns del barri. 

 

Aurora Rodil diu que s'interessarà per esta sol·licitud, a veure si fora possible. 

-Encarna Alvarado, de l'Associació de la Baia, demana que s'arregle l'ascensor del centre social que fa 

un temps que no funciona. 

Carlos García, cap de Gestió de Majors, contesta que ja va parlar amb el cap de secció de la zona i 

este li va explicar que la peça que falta és molt cara i per a comprar-la el gasto ha d'estar contemplat 

en el pressupost municipal, però que l'any vinent estarà i es podrà reparar l'ascensor. 

-Asunción Martínez, de l'Associació Carrús Est, planteja una pregunta sobre les obres previstes al 

carrer Ausiàs March. Exposa que el tram comprés entre la plaça de Barcelona i l'avinguda de la 

Llibertat mai ha sigut reparat i es troba en molt mal estat. No obstant això, segons la informació que 

tenen el projecte contempla únicament la reparació del tram des de la plaça de Barcelona fins al parc 

1r de Maig, que ja va ser arreglada fa uns quatre o cinc anys. Diu que els veïns estan molt disgustats, i 

que no saben per què han deixat fora el principi del carrer, que està molt més desbaratat que la 

resta. 

Carlos García respon que es traslladarà a Manteniment d'Espais Públics per a veure si el projecte es 

durà a terme per fases i si també s'inclourà la reparació del tram al qual fa referència. 

-Pepe Gracia, de l'Associació Portes Encarnades, explica que l'hort que hi ha en el barri està molt 

abandonat, amb palmes per terra sense arreplegar, brut i els jocs infantils desbaratats, sol·licita que 

es netege i es condicione. 

-Consuelo Martínez, d'AMACMEC, dona les gràcies a les voluntàries de majors per la seua 

col·laboració en la carrera solidària de novembre. 
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-Gabriela Grau, presidenta honorifica del Consell, sol·licita que les peticions que es fan en el consell 

puguen ser canalitzades a través dels tècnics de la Regidoria de Majors cap a l'OMAC, perquè els 

arribe als departaments competents corresponents. 

D'altra banda, opina que sí que s'hauria de donar alguna entrada de "preraïm" als membres del 

Consell. 

-Fina Romero, d'Antics Alumnes de Jesuïtines, referix que en la plaça Salvador Allende hi ha una 

parada d'autobús que està sense servici i encara conserva la marquesina, quan a l'altre costat hi ha 

una parada en funcionament sense res, sol·licita que es trasllade la marquesina a la parada amb 

servici d'autobús. D'altra banda, agraïx que s'haja canviat la il·luminació, i s'haja millorat la seguretat 

en la zona. Finalment, demana que es continue amb les visites a la biblioteca durant el pròxim any. 

-Aurora Rodil contesta que es continuarà col·laborant amb Biblioteques i es faran més activitats. 

Quant a la plaça i el seu entorn, explica que l'any vinent es renovaran els jocs infantils, incloent-hi 

jocs inclusius. Sobre la petició del canvi de la marquesina, s'enviarà a la presidenta del Districte. 

Finalment, sobre la seguretat de la zona explica que es va detectar un pis on un grup de joves 

realitzaven activitats il·lícites, la qual cosa va portar la Policia Local a intervindre en la situació. 

Eva Mojica fa un aclariment a les peticions que s'hi han fet per part d'alguns membres del Consell 

respecte al repartiment d'entrades per al “preraïm”, diu que des de la Regidoria es tracta de fer el 

repartiment d'invitacions de la millor manera possible, encara que no és senzill. Es reben sol·licituds 

de diferents col·lectius, com els assistents als balls de cap de setmana en el Bailongo, que consideren 

que també haurien de tindre prioritat, ja que van totes les setmanes a ballar. No obstant això, creiem 

que és important tindre un criteri uniforme per a tots, ja que es tracta d'una festa per a tots els 

majors del municipi. 

-Maribel Jaén, representant de Jubilats i Pensionistes del PSOE, explica que un supermercat situat al 

seu barri, solia deixar el que anava a tirar a la nit dins de les seues persianes i posteriorment un 

camió s'encarregava d'arreplegar-los, no obstant això, des de fa algun temps, al voltant de les 10 de 

la nit, trauen tota la brossa als contenidors del carrer. Això ha provocat que a esta hora hi haja 

persones esperant per a arreplegar el que es tira, deixant el carrer ple de brossa i brutícia. A més, la 

neteja de la zona és poc freqüent, la qual cosa agreuja el problema. 

Aurora Rodil li demana la ubicació per a informar-se a veure què es pot fer i li contestarà prompte. 

-Pedro Martínez, de l'AV del Toscar, opina que als membres del Consell sí que se'ls hauria de donar 

alguna entrada, i diu que el centre cívic Candalix s'ha quedat xicotet per a esta mena 

d'esdeveniments. 

Aurora Rodil contesta que és veritat que hi ha molt d'interés per participar en estos actes, però que 

la Regidoria de Majors només disposa d'este centre per a fer-los. 

-Pascual Pareja, d'AV de la Sabatillera, convida tots els presents a un xicotet acte que celebrarà en la 

seua associació. 

 

Sense més assumptes a tractar, es dona per finalitzada la sessió a les 11:55 h. 

 


